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KOMMENTARER TIL INNKOMNE MERKNADER v/ OFFENTLIG ETTERSYN 
 
Revidert planforslag i forbindelse med 3 nye hyttetomter i Fløtavegen ble lagt ut til offentlig ettersyn 30.08.24 -12.10.24. 
Det er kommet inn merknader fra følgende offentlige myndigheter og private parter: 
 

• Statsforvalteren i Østfold, Buskerud, Oslo og Akershus mottatt 11.10.24 
• Buskerud Fylkeskommune mottatt 11.10.24 
• Mattilsynet mottatt 25.09.24 
• NVE mottatt 27.09.24 
• Naturvernforbundet Hallingdal mottatt 12.10.24 
• Styret i Tuvavegen – Svarahovdvegen  
• Eiere av Tuvavegen 109 mottatt 12.10.24 
• Eiere av Tuvavegen 123 mottatt 10.10.24 
• Erik Hagestuen mottatt 28.09.24 
• Eiere av Tuvavegen 115 mottatt 26.08.24 

 
 
Her følger våre kommentarer til de innsendte merknadene: 
 
Merknader fra Statsforvalteren: 
 
• Bemerkninger vedrørende utbygging tett på villreinområdet 

«… forslag om nye hytter og anlegg innenfor villreinens leveområde er tatt ut i behandlingen. Det samme er gjort for 
terreng som er brattere enn 1:3. Som følge av dette er planforslaget redusert til 3 nye hytter. Vi mener det er positivt 
at det er tatt grep for å redusere virkningen som utbyggingen har på natur og landskap. Vi mener likevel det er 
uheldig å planlegge for utbygging så tett på villreinområdet,…» 
 
«Aktiviteten fra spesielt skiløyper i dette området gjør at villreinen bruker området mindre. Det er spesielt 
løypenettet til Tuva turisthytte som bidrar til en uheldig barriereeffekt.» 

 
«Vi har imidlertid kommet frem til at vi ikke fremmer innsigelse med bakgrunn i at forslaget er redusert til 3 nye 
hytter, og vi overlater derfor ansvaret til Hol kommune til å avgjøre om planen skal vedtas eller ikke» 
 
Kommentar til merknad: 
Vi er enig i at det primært er skiløyper som gjør at villreinen bruker området mindre. 3 hytter har minimal betydning 
for bruken av disse skiløypene. Fra Beinstigtjern til Grønebakken går skiløypa på vår/forslagsstillers grunn. Vi kan 
evt. nekte denne preparert. 
 

 
Merknader fra Buskerud Fylkeskommune: 
 
• Bemerkninger vedrørende hensynet til arkeologiske kulturminner 

«Fylkeskommunen fremmer innsigelse på bakgrunn av at planforslaget kommer i konflikt med hensynet til 
arkeologiske kulturminner, jfr. Plan- og bygningslovens § 5-4 og Kulturminnelovens § 8, fjerde ledd, og i henhold til 
Reglement for delegering og tildeling av innstillingsrett fra Buskerud fylkesting, punkt 11 Delegering etter 
særlovgivningen. Fylkeskommunens innsigelse vil automatisk bortfalle dersom kullgrop ID 95589-15 blir hensyntatt 
og følgende tekst vedtas innarbeidet i reguleringsplanens fellesbestemmelser: «Før iverksetting av tiltak i medhold 
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av planen skal det foretas arkeologisk utgravning av de berørte automatisk fredete kulturminner, ett jernvinneanlegg 
(id 295518) og en kullgrop (id 295517) som er markert som bestemmelsesområde nr. #4 og #5 i plankartet. Det skal 
tas kontakt med Buskerud fylkeskommune i god tid før tiltaket skal gjennomføres slik at omfanget av den 
arkeologiske granskingen kan fastsettes.» 
 
Vedtak om omfang av den arkeologiske undersøkelsen, her under endelige kostnader og avgrensing av 
undersøkelsesområdet, kan først skje etter at reguleringsplanen er endelig vedtatt. 
 
Tiltakshaver må varsle Buskerud fylkeskommune i god tid før tiltak etter reguleringsplanen er ønsket realisert. 
 
Kommentar til merknad: 
Kullgrop ID 95589-15 er hensyntatt og følgende tekst er innarbeidet i reguleringsplanens fellesbestemmelser:  
 
«Før iverksetting av tiltak i medhold av planen skal det foretas arkeologisk utgravning av de berørte automatisk 
fredete kulturminner, ett jernvinneanlegg (id 295518) og en kullgrop (id 295517) som er markert som 
bestemmelsesområde nr. #4 og #5 i plankartet.  
 
Det skal tas kontakt med Buskerud fylkeskommune i god tid før tiltaket skal gjennomføres slik at omfanget av den 
arkeologiske granskingen kan fastsettes.» 
 

 
 

Merknader fra Mattilsynet: 
 
• Bemerkninger vurdert tidligere 

«Av saksdokumentene kan vi se at våre innspill er vurdert og tatt med videre i planprosessen. Vi har ingen 
ytterligere kommentarer til saken, men ønsker å holdes orientert i den videre saksgangen.» 
 
Kommentar til merknad: 
Tas til orientering.  

 
 

Merknader fra NVE: 
 
• Bemerkninger vedrørende bebyggelse i bratt terreng og villreinområde 

«Ny bebyggelse i terreng brattere enn 1:3 og ny bebyggelse og anlegg i villreinområdet er tatt ut av planen. Dette er 
svært positivt og viser at kommunen har et bevisst forhold til disse problemstillingene. De gjenværende planlagte 
hyttetomtene kommer etter det vi kan se ikke i berøring med våre fare- eller aktsomhetskart, hverken for skred eller 
flom. Det er i tillegg utarbeidet en VA-plan fra Reiulf Ramstad arkitekter samt et notat fra Asplan Viak vedr. 
dimensjonering av stikkrenner av 23.06.2022, med anbefalinger vedr. VA- og overvannsløsninger. Disse synes 
rimelige og vi tar notatet og VA-planen til etterretning.» 
 
Kommentar til merknad: 
Tas til orientering.  

 
 
Merknader fra Naturvernforbundet Hallingdal: 
 
• Bemerkninger vedrørende bebyggelse nært villreinområde 

«Mener planen må avvises. Hovedargument; for tett på Hardangervidda villreinområde. For dårlig m.h.t. klima og 
miljø.» 
 
Kommentar til merknad: 
Argumentene er vurdert av offentlige instanser. 
 
 

Merknader fra Styret i Tuvavegen - Svarahovdvegen: 
 
• Bemerkninger vedrørende adkomst til Fløtavegen over Tuvavegen / Svarahovdvegen, slitasje på vei ved 

anleggstrafikk og vannføring i vårløysing 
 

Kommentar til merknad: 
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Det er søkt om tilknytning til Tuvavegen/Svarahovdvegen. Styret i Tuvavegen/Svarahovdvegen har fattet følgende 
vedtak: 
 
"Da er det enstemmig vedtatt godkjenning av tilkobling med utsatt innbetaling av tilkoblingsavgift til salg av tomter. 
Det er ønskelig at kjøperne av tomtene får opplyst de punkter vi snakket om på møtet, de kan gjerne få referat fra 
møtet vårt, kopi av vedtekter for veien og kontaktinfo til oss i styret". 
 
Vedtaket vil bli fulgt opp. 

 
 

Merknader fra Tuvavegen 109: 
 
• Bemerkninger vedrørende vinterparkering  

«Vinterparkeringen er allerede i minste laget for å takle dagens hyttefolk. Den blir da vesentlig for liten dersom det 
kommer flere nye hytter, og plassen må utvides.» 

 
Kommentar til merknad: 
Det skal settes av 2 parkeringsplasser pr. boenhet innenfor felles parkering, 1 i P1 og 1 i P2. P2 brukes i dag av 
eksisterende bebyggelse. Det foreligger ingen tinglyste rettigheter til p-plasser for eksisterende hytter. Noen av 
hyttene (6) ovenfor P2, var i sin tid (1978) med på å bekoste opparbeidelse av p-plassen. Detaljreguleringsplanen 
er derfor ikke i strid med privatrettslig avtaler. P2 ligger i sin helhet på vår grunn. 
 
Nye enheter skal til sammen ha 3 plasser på P2. Ved etablering av helårsveg, vil uansett mer enn 3 plasser 
frigjøres på P2 ved at mer enn 3 av de eksisterende hyttene vil parkere på egen tomt (slik de gjør om sommeren) 
og ikke benytte P2.  
Utvidelse av P2 med tre helårsparkeringsplasser er derfor ikke nødvendig. 
 

• Bemerkninger vedrørende arealutnyttelse  
«Arealutnyttelsen på tomten, er den innenfor lovens rammer? Bygge inntil 150 m2.» 

 
Kommentar til merknad: 
Henviser til plan. Inntil 150 m2 BYA er iht. vedtak fra UPU og bestemmelsene i KPA. Vi vurderer det som 
hensiktsmessig at bestemmelsen videreføres med en maksgrense for m2 BYA. Våre oppmålingsverktøy viser at 
flere av eksisterende hytter i Fløtavegen har takplan på inntil 150- 160 m2 eks. anneks og parkering.  

 
 

 
Tuvavegen 107              Tuvavegen 99 
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Utviklingen anses som et fortettingsprosjekt. Vi vil gjøre en egnethetsvurdering per regulerte tomt og hensynta 
omkringliggende hytter samt områdets karakter. 

 
 

• Bemerkninger vedrørende strømtilførsel i området 
«Strømtilførsel i området. Per i dag er denne maksimalt utnyttet og ingen får montere ladere til el-bil. Hvem skal 
påkoste utvidelse av strømnettet? 
 

 
Kommentar til merknad: 
Strømtilførsel avklares. 
 

• Bemerkninger vedrørende kostnader 
«Alle kostnader som påløper for bygging av flere hytter i området må belastes utbyggingsprosjektet» 

 
Kommentar til merknad: 
Ja, i h. h. t. Fløtavegens vedtekter.  
 

• Bemerkninger vedrørende krav til beiteganger 
«Historisk har grunneier latt det være rikelig med areal rundt hver av hyttene her i 
Fløtavegen, og ingen av tomtene grenser til hverandre. Kravet til beiteganger har vært en 
av årsakene. … Jeg reagerer derfor på at en av de planlagte hyttene skal legges så tett på 
Arnesen i nummer 123. Her bør man ha gode grunner for å tillate å bygge så tett. Hvor 
ble det av kravet til beitegang?» 

 
Kommentar til merknad: 
Tomtene skal ikke inngjerdes. Beitedyr vil fritt kunne beite/passere hyttene på veg til/fra fjellbeite som i dag. 
 
 

Merknader fra Tuvavegen 123: 
 
• Bemerkninger vedrørende helårsveg og slitasje på veg 

«Det er per i dag ikke mulig å brøyte veien på vinterstid på grunn av bratt stigning og krappe svinger. Forholdene vil 
skape utfordringer for potensiell utbygging og vanskeliggjøre ferdigstillelse innenfor avsatt tid. Det er derfor høy 
sannsynlighet for at arbeidene vil ta lengre tid enn planlagt, og påkjenningen for villreinen og slitasjen på veien vil 
derfor være større enn det man har tatt høyde for på nåværende tidspunkt.» 
 
«Hvordan slitasjen som følge av utbygging og økt ferdsel som følge av etablering av tre nye fritidstomter skal 
repareres.» 
 
«Hvordan eiere av de nye fritidstomtene skal bidra inn i fremtidige velikekostnader.» 

 
Kommentar til merknad: 
Planen legger til grunn at helårsveg kan etableres. 
Slitasje på veg håndteres i h. h. t. Fløtavegens vedtekter.  

 
 
• Bemerkninger vedrørende strømnettet 

«Det er allerede utfordring med overbelastning på strømnettet i Fløtavegen. Eksisterende hytteeiere får ikke lov til å 
sette opp ladere til elbiler på grunn av for dårlig kapasitet.» 

 
Kommentar til merknad: 
Kapasitet på strømnettet avklares.  
 
 

• Bemerkninger vedrørende tilgang til eksisterende hytter under utbygging 
«Der utbyggingen medfører at innkjørsel til eksisterende hytter påvirkes må utbygger sørge for at det er fri ferdsel til 
eksisterende hytter både under utbygging og etter at utbyggingen ferdigstilles.» 

 
Kommentar til merknad: 
Utbygger skal sørge for at det er fri ferdsel til eksisterende hytter både under utbygging og etter at utbyggingen 
ferdigstilles 
 



               
 

 
 
KOMMENTARER TIL MERKNADER Fløtavegen  SIDE  5 av 5 

 

RRA. 

 
Merknader fra Erik Hagestuen: 
 
Ikke negativ til at det etableres tre nye hytter i området. Ber om at følgende punkter hensyntas i videre saksbehandling: 
 
• Bemerkninger vedrørende vannforsyning 

«Ønsker å sette krav om å sjekke vår borebrønn før og etter utbygging. Kommunen må sette krav til at en eventuell 
forringelse av vår vannforsyning må utbedres av utbygger.»  

 
Kommentar til merknad: 
Påvist forringelse av vannforsyning utbedres av hjemmelshaver i perioden frem til ferdigattest på vann- og 
avløpsanlegg. Etter salg av enhetene skal det dannes et vann- og avløpslag med pliktig deltagelse av eierne. Dette 
laget vil være ansvarlig etter salg. 
 

• Bemerkninger vedrørende hyttestørrelse  
«Eksisterende hytter i området etablert på 1970-tallet og er alle 75-100 m2. Nye hytter på 150 m2 plassert på 
tomter som er ned til 0,5 mål vil således fremstå betydelig større enn eksisterende hytter.» 

 
Kommentar til merknad: 
Henviser til plan. Inntil 150 m2 BYA er iht. vedtak fra UPU og bestemmelsene i KPA. Vi vurderer det som 
hensiktsmessig at bestemmelsen videreføres med en maksgrense for m2 BYA. Våre oppmålingsverktøy viser at 
flere av eksisterende hytter i Fløtavegen har takplan på inntil 150- 160 m2 eks. anneks og parkering.  

 
 

 
Tuvavegen 107              Tuvavegen 99 
 
 

Utviklingen anses som et fortettingsprosjekt. Vi vil gjøre en egnethetsvurdering per regulerte tomt og hensynta 
omkringliggende hytter samt områdets karakter. 
 
 

• Bemerkninger vedrørende vannforsyning 
«Det må… settes strenge krav til støydemping av vannverk/pumpestasjon for å ikke forringe områdes kvaliteter.» 
 
Kommentar til merknad: 
Dette ivaretas av hjemmelshaver i perioden frem til enhetene er solgt. Vann- og avløpslaget nevnt i pkt 3 vil være 
ansvarlig etter salg. 
 

• Bemerkninger vedrørende parkering 
«Kommunen må … pålegge utbygger å utvide P2 og/eller etablere ny gjesteparkering på egnet sted.» 
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Kommentar til merknad: 
Det skal settes av 2 parkeringsplasser pr. boenhet innenfor felles parkering, 1 i P1 og 1 i P2. P2 brukes i dag av 
eksisterende bebyggelse. Det foreligger ingen tinglyste rettigheter til p-plasser for eksisterende hytter. Noen av 
hyttene (6) ovenfor P2, var i sin tid (1978) med på å bekoste opparbeidelse av p-plassen. Detaljreguleringsplanen 
er derfor ikke i strid med privatrettslig avtaler. P2 ligger i sin helhet på vår grunn. 
 
Nye enheter skal til sammen ha 3 plasser på P2. Ved etablering av helårsveg, vil uansett mer enn 3 plasser 
frigjøres på P2 ved at mer enn 3 av de eksisterende hyttene vil parkere på egen tomt (slik de gjør om sommeren) 
og ikke benytte P2.  
Utvidelse av P2 med tre helårsparkeringsplasser er derfor ikke nødvendig. 
 

Merknader fra Tuvavegen 115: 
 
• Bemerkninger vedrørende skiløyper fra planområdet: 

««Side 25 i planbeskrivelsen: Det går ingen skiløyper fra planområdet og opp på platået, nærmeste skiløype starter 
like ved bunn av Fløtavegen og går vestover inn mot Skurdalstjørne og videre innover på Hardangervidda. Det 
antas at de fleste vil benytte eksisterende løypetrase, fremfor å ta seg opp lia i bakkant av planområdet 
vinterstid.»  
Dette er feil. Hyttene i feltet går på ski fra planområdet og opp på platået. Dette må rettes opp i 
rapporten.» 

 
Kommentar til merknad: 
Det er ikke preparerte skiløyper fra planområdet og opp til hovedløypa Kikut – Grønebakken (Fra Beinstigtjern til 
Grønebakken går denne løypa på planfremmers grunn). Preparert løype går fra vinterparkeringen i Tuvavegen til 
hovedløypa Kikut – Grønebakken - jfr. kommunens sti- og løypeplan. De som går utenfor preparerte løyper fra 
planområdet og opp til skiløypa Kikut – Grønebakken vil komme inn på denne noe lenger øst enn om de går 
preparert løype fra vinterparkeringen i Tuvavegen. Vi kan ikke se at dette har betydning for planen.  
 

• Bemerkninger vedrørende gjesteparkering 
«De nye hyttene bør … ha plass til egne og gjestenes biler på egne tomter, om ikke vinterparkeringen og 
snuplassen/ sommerparkeringen utbedres/utvides med tilstrekkelig kapasitet.» 

 
Kommentar til merknad: 
De nye enhetene får 2 p-plasser hver i h.h.t. gjeldende krav.  


